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HÚSVÉTVASÁRNAP                                  C év                       1– 4 oldal 

KRISZTUS FELTÁMADÁSA 
  

Olv.: ApCsel 10,34a.37-43 – Kol 3,1-4 – Jn 20,1-9 

Péter és János a sírnál  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

  

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! 
Mindennapi történéseink arra figyelmeztetnek bennünket, hogy a válaszainkat meg kell 
fogalmazni, különben elveszünk! Ha ezeket a válaszokat szeretnénk pontosítani, akkor itt, 
Isten közelében kell maradnunk, különben olyan válaszaink lesznek, amelyek a megoldásokat 
csak eltolják más irányba! 
 

Húsvétvasárnap  
a felelősségre figyelmeztet bennünket, 

hogy Jézussal együtt mi is éljünk új életet! 
 

Könyörögjünk 

 

Istenünk a mai napon egyszülött Fiad által legyőzted a halált és kitártad előttünk az 
örökkévalóság kapuját. Krisztus Urunk feltámadását ünnepelve kérünk, teremts újjá minket 
Szent Lelked erejével, hogy új életre támadjunk, a mi Urunk Jézus Krisztus, a Te Fiad által, 
aki veled él és uralkodik a Szentlélekkel egységben Isten mindörökkön örökké! 
 

                                                               +  A M E N  + 

 

Szentbeszéd 

 

Jézus előre megmondott mindent! 

 

Kedves Testvérek! Az apostolok is éppen olyan emberek voltak, mint mi vagyunk, hiába 
halljuk sokszor az igazságot, hiába hallották ők is azt, amit Jézus előre megmondott nekik! 
Amikor bekövetkezett a tragédia, akkor összezavarodtak! A hitünkkel így vagyunk! 

 

Ezen a reggelen gondolkodjunk el azon, 

mit jelent számunkra az új élet? 

Hallottuk az üzenetben: 
Krisztussal együtt éljünk mi is új életet! 

 

Az elmúlt három napon sok mindenről elmélkedtünk. Hálát adok a Jóistennek, hogy olyan 
sokan voltunk, olyan jó lelki egységben voltunk, ami egészen rendkívüli. Sikerült olyan 
gondolatokkal foglalkoznunk, amelyek aktuálisak és nagyon fontosak! 
 

Ezekre a gondolatokra építkezve  
próbáljuk magunk elé állítani: 

miben áll ez az új élet Krisztussal? 
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Új élet kezdődik 
A mai evangélium roppant izgalmas mozgást vetít elénk! Mozgásban vannak az emberek, 
ahogy ocsúdnak: Mária Magdolna, Péter, János és még mások is a tanítványok közül. Ez 
mindenképpen valamit jelent! Számukra talán előjöttek a gondolatok, Jézus mi mindent 
mondott előre és most valami kezdődik.  
 

Jézusnak is új élete kezdődik húsvéttal,  
úgy nekünk keresztényeknek is! 
Ahogy a keresztségben is új élet kell, hogy kezdődjön!  
Most húsvét vasárnapján különös hangsúlyt kap,  
hogy új életet kell élni nekünk keresztényeknek! 

 

Kettős világban élünk és ez mindent meghatároz 
Jézus példáját tekintve: 
Jézus népe mindennapjaiban élt, azonosult azzal! Ez jelentett egy sajátos magatartást. 
Ugyanakkor Jézus egy távolságot is fölvett a mindennapi történésekkel kapcsolatosan! 
Ez is jelentett egy sajátos hitelességet!  
 

Ez jó irány a számunkra: 
mit jelent a mi új életünk Krisztussal! 

 

Teljes egészében ebben a világban élünk és ebben a világban kell élnünk! A 
kereszténységünk nem azt jelenti, hogy kivonulunk a világból, mert ez a világ olyan, amilyen, 
hanem ebben a világban van a helyünk!  
 

Ugyanakkor, ahogy hallottuk ma már nem is egyszer ezt a gondolatot a mai szentmisében is, 
hogy keressétek az odafönt valókat! Ez a másik vetülete a mi mindennapi életünknek!  
 

Az odaföntről származó értékek és igazságok 

jelenjenek meg általunk ebben a világban! 

Ez a küldetésünk! 

 

Az elmúlt századokban leépítették a keresztény világot 
Sajnos látnunk kell és látjuk is, hogy valami olyan történt velünk az elmúlt évszázadok során, 
mint ami történt a zsidókkal, akik elveszítették Krisztust! Kiközösítették Krisztusukat! Mit 
műveltek Vele! Megölték a falakon, a városon kívül! Előre megmondta! Utána abból élnek, 
amit Ő már előre megmondott! Sajnos be kell vallanunk: engedtük, hogy elvegyék az 
Istenünket! Módszeresen és szisztematikusan leépítették az egész keresztény világot! 

 

Nincs Isten! Azzal kezdődött, hogy Isten olyan messze van, hogy talán nincs is! Eljutottak 
egészen odáig, hogy Isten meghalt, mi öltük meg, Nietzsche bátran kimondta. Mi mindezt – 

majdnem azt mondhatnám – néztük! Mintha minden tetterőnk, tehetségünk, minden 
gondolatunk is elsekélyesedett volna! Ha most körülnézünk, azt látjuk, hogy a kultúránk 
alapjait elvették! Olyan világban találjuk magunkat, amelyben úgy tekintenek bennünket, 
mint idegeneket!  

 

Ebben a világban kigúnyolják a keresztényeket!  
Ebben a világban nevetségessé teszik az Egyházat!  
Ebben a világban azok az értékek,  
amelyek onnan fölülről valók, azok szinte eltűntek! 
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Amikor új életet akarunk élni, 
akkor ebben a világban fölmerülő kérdésekre 

 válaszolnunk kell! 

Tovább nem hallgathatunk! 

 

Nem szólamokra van szükség! Nem arról van szó, hogy mi is csatlakozunk a semmire se jutó, 
különböző tárgyalásokhoz, konferenciákhoz! Hanem – ahogy arról tegnap este szóltunk - 

kezdünk újra keresztény emberként élni, amely keresztény életnek ára van! Ez azt jelenti, 
hogy az ember az onnan felülről való értékekre jobban figyel és ezeket megjelenítjük a 
mindennapjainkban. Hogyan? Ez itt a kérdés!  
 

Az új élethez segít a mai evangélium 
Arra oda kell figyelni, hogy Mária Magdolna megmozdul, Péter és János mozgásba lendül! 
Az apostolok sajátos magatartást mutatnak, bezárkóznak! Az emmauszi tanítványok 
menekülnek. Mindegyik magatartásban van egy kis dekadencia. Mária Magdolna a halott 
Jézust keresi, mintha elfelejtette volna azt, amit Jézus előre megmondott. Péter és János 
mintha igazolást keresnének, még nekik is igazolásra van szükségük? Az emmauszi 
tanítványok menekülnek a kereszt botrányától! Megnyugodni, megpihenni akarnak 
Emmauszban, távol Jeruzsálemtől, ettől a borzasztó helytől! Az apostolok meg bezárkóznak, 
mert félnek! Mintha mindenki elfelejtette volna, amit Jézus előre megmondott, de ennek 

ellenére mozdulnak! 

 

Ahhoz, hogy mi ebben a világban új életet éljünk, 
ahhoz meg kell mozdulni! 

 

Nekünk sokkal könnyebb a helyzetünk és a dolgunk, mint az apostoloknak! Mi már a 
beteljesedés utáni időben élünk! De az ember felelősséget kell, hogy érezzen ezért a világért, 
amely világot ránk bízott Krisztus! Ez a világ nem a halott Krisztus világa! Ez a világ annak a 
Krisztusnak a világa, aki megnyitotta nekünk a szeretet világát, erről is elmélkedtünk!  
 

A húsvét, szabadulási ünnep! 
Kiszabadulunk különböző börtönökből,  
különböző megkötözöttségekből! 

 

Felszabadulunk egymás számára, hogy egymásért éljünk! 

 

Az egymásért való életet nem lehet megszerezni a halott Krisztustól! Ezt csak attól a 
Krisztustól tanulhatjuk, aki értünk élt, értünk szenvedett és meghalt, de új életre támadt! 
Tudomásul kell vennünk azt, hogy nem menekülhetünk el a keresztjeink elől, ezeket vállalni 
kell, ezek nélkül nincs élet! Nem lehet úgy keresztényként élni ebben a világban, hogy félünk, 
hogy bezárkózunk! 

De a kereszt az élet fája! 
Annyi élet van a világban, amennyi áldozat van 

 a mi szívünkben, a tetteinkben, a mindennapjainkban! 

Ez is a felelősség körébe tartozik! 

A jövőnkről van szó,  
az Egyház jövőjéről van szó,  
Európa jövőjéről van szó! 

 

+  A M E N  + 



  2016. 03. 27. 

  C 24 

4

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 
Most az Úr imádságát imádkozzuk, gondoljunk arra, hogy az Egyház Krisztusa nem a halott 
Krisztus! Az Egyház Krisztusa az élő Krisztus! Az Egyháznak nem halott tagjai vannak, vagy 
élő tagjai vannak, vagy nincs Egyház. A mostani időkben ezen el kell gondolkodnunk, mert 
nem csupán elvették az értékeinket, engedtük, hogy elvegyék. Most tehetetlenül nézzük és 
semmit nem teszünk!  
 

Imádkozzunk többet a vértanúkért, 
szedjük össze erőinket,  

mert a lelkierő mindent legyőz! 

 

Mi Atyánk… 

 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! 
Imádkozzunk azért, hogy tevékeny formálói legyünk egy új keresztény világnak, mert ez a 
húsvéti örömhír, ez a húsvéti győzelem, az élet győzelme! Ebben a szellemben kívánok 
mindenkinek áldott, békés ünnepet és jó pihenést! 
 

+  Á L D Á S  + 

 

 

 

 

 

 

 

 


